
1 

 

 

JUDEŢUL ARGEŞ 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BUGHEA DE JOS 

11/27.07.2023 

 

PROCES-VERBAL 

 

       Încheiat astăzi 27.07.2023 la sediul Consiliului Local Bughea de Jos, cu prilejul organizării ședinței 

ordinare din luna august a anului 2023. 

       Ședința începe la ora 1730, participă 13 consilieri din 13 funcții ocupate,. 

       La ședința participă dl. Ion Dorel Tănăsescu - primarul comunei Bughea de Jos și dna Bianca State-

Golumbeanu – secretarul general al UAT Bughea de Jos  

       Ședința este legal constituită, aceasta a fost legal convocată de primarul comunei Bughea de Jos prin 

dispoziția nr. 303 /20.07.2023 

      Președinte de ședință este ales, conform Regulamentului Consiliului Local, dl Ion Pîslaru care ia loc la 

presidiu și prezintă proiectul ordinii de zi. 

 Se supune la vot ordinea de zi, fiind aprobată cu unanimitate de voturi pentru (13)  

1. Aprobarea procesului verbal al ședinței anterioare  

2. PHCL nr.37/13.07.2023 privind aprobarea atribuirii "Contractului de delegare prin concesiune a 

gestiunii activității de tratare  mecano-biologică a deşeurilor reziduale provenite de pe raza județului 

Argeș în instalaţiile integrate de tratare, inclusiv transportul deşeurilor stabilizate biologic la 

depozitele de deşeuri şi/sau la instalaţiile de valorificare energetică", prin procedura negocierii fără 

publicare prealabilă și avizarea Strategiei de contractare, a Studiului de fundamentare, a Studiului 

de oportunitate și a Documentației de atribuire aferente – Inițiator: primar Ion Dorel Tănăsescu 

3. PHCL nr. 38/17.07.2023 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici și a devizului general 

pentru obiectivul de investiții „Asfaltare drumuri locale în comuna Bughea de Jos”, aprobat pentru 

finanțare prin Programul național de investiții „Anghel Saligny”, precum și a sumei reprezentând 

categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului – Inițiator: primar 

Ion Dorel Tănăsescu 

4. PHCL nr. 39/17.07.2023 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici și a devizului general  

pentru obiectivul de investiție „Realizare sistem de supraveghere video a spațiului public în comuna 

Bughea de Jos judetul Arges” și “Sisteme Sonorizare Sală Ședințe pentru sediu primărie, comuna 

Bughea de Jos, județul Argeș”, din cadrul proiectului nr. C10-I1.2-820 intitulat: “Sisteme 

inteligente de management local – Bughea de Jos”, județul Argeș – Inițiator: primar Ion Dorel 

Tănăsescu 

5. PHCL nr. 40/17.07.2023 privind aprobarea solicitării trecerii unui drumr  forestier  situat pe raza 

UAT Bughea de Jos, cu titlu gratuit,  din domeniul public al statului  și din administrarea Regiei 

Naționale a Pădurilor-ROMSILVA,  în domeiul public al comunei Bughea de Jos și în 

administrarea Consiliului Local Bughea de Jos județul Argeș – Inițiator: primar Ion Dorel 

Tănăsescu 

6. Alte probleme supuse atenției Consiliului Local. 

Se trece la punctul 1 de pe ordinea de zi: Aprobarea proceselor verbale ale ședințelor anterioare; 

Dl consilier Bogdan Coman subliniază faptul că în procesul verbal al ședinței anterioare s-a 

consemnat greșit: în loc de Barbu a fost scris „Banu” și în loc de Sava a fost scris “Savu”, forma corectă 

fiind “la Barbu în curbă și la Sava” 

Dna Secretar general subliniază că a consemnat și va face modificările sesizate 

Nemaifiind discuții se supune la vot procesul verbal al ședinței anterioare, acesta fiind aprobat cu 

unanimitate de voturi (13).  

Se trece la punctul 2 de pe ordine de zi:  PHCL nr. 37/13.07.2023 privind aprobarea atribuirii 

"Contractului de delegare prin concesiune a gestiunii activității de tratare mecano-biologică a deşeurilor 

reziduale provenite de pe raza județului Argeș în instalaţiile integrate de tratare, inclusiv transportul 

deşeurilor stabilizate biologic la depozitele de deşeuri şi/sau la instalaţiile de valorificare energetică", prin 

procedura negocierii fără publicare prealabilă și avizarea Strategiei de contractare, a Studiului de 
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fundamentare, a Studiului de oportunitate și a Documentației de atribuire aferente – Inițiator: primar Ion 

Dorel Tănăsescu  

Acest punct de pe ordinea de zi este prezentat de primarul comunei, dl Ion Dorel Tănăsescu, în 

calitatea sa de inițiator, aducând explicațiile detaliate pe marginea acestuia. 

Dl consilier Mihai Enache intervine spunând că procedura expusă prin acest proiect este una 

dubioasă, subliniind faptul că cel mai probabil „unul va avea de câștigat – maniera în care se face 

expunerea fiind una netransparentă. Nu venim cu probleme care ne depășesc”, sublinia dl Mihai Enache. 

Dl consilier Bogdan Coman intervine întrebând dacă vom fi afectați în cazul în care nu se va aproba 

acest proiect. 

Dl primar răspunde că nu știe ce să răspundă în acest moment, dar ceea ce poate spune este faptul că 

nimeni nu a spus că va crește prețul la colectarea gunoiului datorită implementării acestui proiect 

Dl consilier Bogdan Coman intervine spunând că tocmai aceasta este temerea – “să nu crească prețul 

gunoiului” 

Dl primar răspunde că momentan nu are nicio informație cu privire la creșterea prețului de colectare, 

însă va trebui urmărită livrarea deaorece au apărut disfuncții la acest capitol 

Dl consilier Ion Vlădescu intervine întrebând cât este prețul/tonă 

Dl primar răspunde că este undeva la 349 lei+deplasare+depozitarea ≅ 600/tonă 

Dl consilier Bogdan Coman întreabă dacă se plătește TVA pentru gunoi 

Dl viceprimar Bogdan Oancea intervine explicând că se plătește “taxa de gunoi”, iar ulterior este 

defalcată atunci când se face plata 

Dl consilier Bogdan Coman întreabă dacă TVA-ul este recuperat 

Dl viceprimar Bogdan Oancea răspunde că se întoarce o parte din TVA atunci când sunt repartizate 

cotele defalcate din TVA, altfel nu deoarece noi ca Primărie nu avem cont separat de TVA 

Dl primar continuă explicând faptul că prin acest proiect practic noi împuternicim ADI SERVSAL să 

ne reprezinte în delegarea gestiunii activității de tratare  mecano-biologică a deşeurilor rezidual. 

Dl consilier Ionuț Poștoacă intervine subliniind faptul că dacă noi nu delegăm acest serviciu 

începând cu anul viitor vom fi obligați să-l înființăm, ceea ce nu ne vom putea permite. Dl consilier 

continuă subliniind faptul că ei „fiind ADI au altă putere și vor putea înființa acest serviciu”. 

Dl consilier Mihai Enache intervine întrebând de ce nu există concurență, adăugând faptul că nu 

poate gira această mizerie. 

Dl primar răspunde că nu este atribuția sa “concurența” pentru ADI Servsal, în privința “girului” dl 

primar răspunde că dânsul a inițiat un PHCL, urmând ca domnii consiglieri să decidă dacă îi acordă sau nu 

“girul”. 

Dna consilier Maria Toader intervine punctând faptul că în urma celor discutate, domnia sa înțelege 

că în continuare gunoiul se va ridica în aceeași parametrii, dar că ADI SERVSAL trebuie să selecteze, 

compacteze, recicleze etc și prin urmare își fac nișa să poată transforma gunoiul în compost și în ce mai este 

necesar pentru a se încadra în noile norme legislative. 

Dl primar răspunde că pe scurt exact despre acest lucru este vorba. 

Nemaifiind discuții la acest punct, se supune la vot proiectul și cu 12 voturi pentru și unul împotrivă 

(dl consilier Mihai Enache) este adoptată HCL nr.36/27.07.2023. 

Se trece la punctul 3 de pe ordine de zi:  PHCL nr. 38/17.07.2023 privind aprobarea indicatorilor 

tehnico-economici și a devizului general pentru obiectivul de investiții „Asfaltare drumuri locale în comuna 

Bughea de Jos”, aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții „Anghel Saligny”, precum și 

a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului – 

Inițiator: primar Ion Dorel Tănăsescu 

  Și acest punct de pe ordinea de zi este prezentat de primarul comunei, dl Ion Dorel Tănăsescu, în 

calitatea sa de inițiator, detaliind sumele cu care este rectificat bugetul local al comunei Bughea de Jos. 

   Dl primar detaliază sumele prevăzute în devizul prezentat, subliniind faptul că o parte din avize au 

fost deja luate. 

Dl consilier Mihai Enache intervine spunând că este unul dintre cetățenii care plătește sume mari la 

bugetul țării, “ 9 miliarde lei vechi ”, subliniind faptul că în opinia sa este o mare bătaie de joc ce se face cu 

banul public. Dl consilier Mihai Enache mai adaugă faptul că în comuna Bughea de Jos se fac numai 

proiecte pe hârtie pentru care se plătesc sume colosale, dar faptic nu se vede nimic în comună. Deasemenea 

dl consilier mai adaugă faptul că a solicitat un raport cu toate proiectele făcute, pentru care s-au platit  bani, 
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și nu au fost finalizate începând cu anul 2016 și până în present, dar “primarul mi-a spus că îmi va răspunde 

când are el chef”, a subliniat dl consilier Mihai Enache.  

Deasemenea dl consilier Mihai Enache continuă intervenția spunând “ceea ce se întâmplă în acest 

Consiliu Local este o bătaie de joc. Se bagă proiecte pe sub nas și se aprobă pe genunchi. Lege nu există 

aici!” 

Dl primar Ion Dorel Tănăsescu intervine întrebându-l pe dl  Enache clar la ce face referire 

Dl consilier Mihai Enache răspunde că se plătesc avocați din banii comunei pentru “mizeriile lui 

Tănăsescu” 

Dl viceprimar Bogdan Oancea intervine spunând că acel proiect prin care s-a hotărât angajarea unui 

avocat care să reprezinte UAT Bughea de Jos tocmai în procesele intentate de dl consilier Enache care nu 

acceptă legalitatea organizării unui concurs sau a unei ședințe în care soției sale i se aduc la cunoștiințpă 

unele fapte, a fost o suplimentare a ordii de zi cu toate prevederile legale impuse de acest fapt. Deasemenea 

dl  viceprimar Bogdan Oancea îi atrage atenția d-lui primar că dacă nu va intra avocatul în toate dosarele și 

vor trebui dați bani din bugetul local pentru cine știe ce cauze invocate de dl Enache în procese, el 

(viceprimar Bogdan Oancea și toți membrii PSD din cadul Consiliului Local se vor opune categoric). 

Deasemenea dl  viceprimar Bogdan Oancea mai adaugă faptul că dl Enache “urlă” că sunt cheltuiți banii 

publici, dar cere Primăriei daune morale de 50 000 lei că a fost „abuzată moral” soția sa. 

Dl consilier Mihai Enache intervine spunând că nu este normal să se răspundă cu aroganță, 

adăugând “da, este firesc să cer daune morale ca nu v-am pus eu să supuneți un om nevinovat unui oprodiu 

public” – făcând referire la ședința internă prin care soției sale (salariat al Primăriei Bughea de Jos) I s-au 

adus la cunoștiință anumite fapte săvârșite.  

Nemaifiind discuții la acest punct, se supune la vot proiectul și cu 12 voturi pentru și 1 (unu) abținere 

(Mihai Enache) este adoptată HCL nr.37/27.07.2023. 

Se trece la punctul 4 de pe ordine de zi:  PHCL nr. 39/17.07.2023 privind aprobarea indicatorilor 

tehnico-economici și a devizului general  pentru obiectivul de investiție „Realizare sistem de supraveghere 

video a spațiului public în comuna Bughea de Jos judetul Arges” și “Sisteme Sonorizare Sală Ședințe pentru 

sediu primărie, comuna Bughea de Jos, județul Argeș”, din cadrul proiectului nr. C10-I1.2-820 intitulat: 

“Sisteme inteligente de management local – Bughea de Jos”, județul Argeș – Inițiator: primar Ion Dorel 

Tănăsescu 

  Și acest punct de pe ordinea de zi este prezentat de primarul comunei, dl Ion Dorel Tănăsescu, în 

calitatea sa de inițiator, detaliind sumele cu care este rectificat bugetul local al comunei Bughea de Jos. 

   Dl primar detaliază sumele prevăzute în devizul prezentat, subliniind importanța aprobării acestui 

proiect, detaliind fiecare deviz în parte. 

Dl consilier Bogdan Coman întreabă dacă odată implementat acest proiect va exista și infrastructura 

necesară transmiterii on line a ședințelor Consiliului Local 

   Dl primar răspunde că da, se va rezolva și acest aspect 

Dl viceprimar Bogdan Oancea intervine spunând că este foarte important ca Primăria să fie dotată 

cu logistica IT necesar adaptării la noile cerințe, subliniind faptul că suntem foarte deficitari la acest capitol 

(calculatoare depășite, imprimante învechite...) 

Dl primar răspunde că are în calcul și acest fapt precum și achiziționarea de anumite programe prin 

care să se implementeze digitalizarea 

Dl consilier Mihai Enache completează spunând că pe lista dotărilor ar trebui să fie și Căminul 

Cultural din comună, care ar trebui să beneficieze de un sistem de sonorizare 

Dl primar răspunde că va lua în calcul acest aspect. 

Nemaifiind discuții la acest punct, se supune la vot proiectul și cu 13 voturi pentru este adoptată HCL 

nr.38/27.07.2023. 

Se trece la punctul 5 de pe ordine de zi:  PHCL nr. 40/17.07.2023 privind aprobarea solicitării trecerii 

unui drum forestier  situat pe raza UAT Bughea de Jos, cu titlu gratuit,  din domeniul public al statului  și 

din administrarea Regiei Naționale a Pădurilor-ROMSILVA,  în domeiul public al comunei Bughea de Jos 

și în administrarea Consiliului Local Bughea de Jos județul Argeș – Inițiator: primar Ion Dorel Tănăsescu 

  Și acest punct de pe ordinea de zi este prezentat de primarul comunei, dl Ion Dorel Tănăsescu, în 

calitatea sa de inițiator, aducând detaliile necesare pe marginea acestui proiect.  

Dl primar explică faptul că în anul 2006 a fost semnat procesul-verbal de trecere din proprietatea 

ROMSILVA în proprietatea noastră, dar nu s-au ocupat să facă aceste moddificări și în acte. În aceeași 
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situație sunt și alte comune din județ... Din păcate va trebui să reluăm întreaga procedură, acest lucru 

însemnând mult timp. 

Prin acest proiect facem doar procedura legală pentru a putea continua demararea proiectului pe care 

în avem prin Anghel Saligny. 

Nemaifiind discuții la acest punct, se supune la vot proiectul și cu 13 voturi pentru este adoptată 

HCL nr.39/27.07.2023. 

Se trece la punctul 6 de pe ordinea de zi: Alte probleme supuse atenției Consiliului Local. 
La acest punct în sala de ședințe au fost prezenți dl George Mălușanu și dl Marius Belu, care au venit 

în fața Consiliului Local pentru a-și expune problemele cu care se confruntă. 

Dl. George Mălușanu solicită concesionarea unei suprafețe de 200 mp în punctul Grui, în vederea 

efectuării unor lucrări de consolidare  

Dl primar răspunde că aceste lucrări pot fi executate numai de către Primăria comunei Bughea de Jos. 

Deasemenea atât dl primar cât și membrii Consiliului Local au subliniat că vor ține cont de solicitare 

și vor face tot posibilul să fie remediată situația existent în acea zonă. 

Dl Marius Belu expune problema cu care se confruntă cei care locuiesc în zona Grui: lipsa curentului 

electric, lipsa apei, drumul dezastros. 

Dl primar răspunde că știe foarte bine situația din acea zonă. În privința apei potabile atunci când 

Primăria Bughea de Jos a delegat gestiunea apei – a delegate tot ce înseamnă acest serviciu. 

Reponsabilitatea asigurării apei potabile le revine exclusiv celor de la SC Edilul CGA. 

În privința energiei electrice a fost făcut un proiect, dar costa 1 400 000, bani pe care primaria nu i-a 

avut. 

Deasemenea dl primar a mai adăugat că s-a gândit să cumpere 30-40 de stâlpi din fibră de sticlă, 

subliniind faptul că ar fi ușor de manevrat. 

În privința drumului dl primar promite că va încerca rezolvarea acestei probleme. 

Atât dl Mălușanu cât și dl Belu solicit implicarea autorităților în remedierea problemelor prezentate. 

Dl viceprimar Bogdan Oancea intervine spunând că la dumnealor nici apă nu este, presiunea fiind 

foarte slabă și trebuie neaparat făcut ceva în acest sens, propunând crearea unei surse alternative de apă, 

deoarece consumul de apă a crescut foarte mult în ultimul timp. 

Deasemenea dl viceprimar Bogdan Oancea spune că în privința curentului electric se va încerca 

găsirea unui proiect cu sursă de finanțare. 

Dl consilier Coman Bogdan intervine spunând că trebuie găsite soluții pentru acea zonă deoarece 

este un potential de dezvoltare pentru comunitate 

Dl primar răspunde că va analiza toate obțiunile și va încerca găsirea unor soluții optime 

Dl consilier Coman Bogdan punctează faptul că trebuie intervenit și curățat în curtea bazinului de 

apă. 

Dl primar răspunde că se va interveni.  

Dl consilier Ion Popa solicită să se rezolve problema cu tubul de la “Valea Hotarului” 

 Dl primar răspunde că se va interveni 

Dl consilier Ion Vlădescu punctează faptul că au fost atribuiți bani pentru podul de la Viorel Boboc 

Dl primar răspunde că deja a fost achiziționată plasa. 

Deasemenea dl Ion Vlădescu afirmă că au fost alocați bani pentru rețeaua de 

Dl primar răspunde că momentan nu s-a făcut nimic în  acest sens deoarece dorește ca lucrarea care 

va fi efectuată privind rețeaua de apă să fie în Bratia. 

La ora 1845 dl consilier Mihai Enache părăsește sala de ședință. 

Discuțiile continuă, dl consilier Bogdan Coman întrebând ce se mai face pentru drumul din Mlăci, 

Dl primar răspunde că se vor lua măsuri. 

Dl primar răspunde că va lua măsuri în acest sens. 

Dl primar prezintă cererea domnului Pîslaru Laurențiu care solicită 100 mp în punctul “Hulubești” 

(vizavi de familia Popescu Călin) pentru amplasarea unei stupine. 

Legea apiculturii nr. 383/2013 subliniază sprijinul pe care autoritățile lpcale trebuie să-l ofere apicultorilor, 

motiv pentru care se decide revenirea în Consiliul Local cu un PHCL privind atribuirea temporară, în 

folosință gratuită, a unei suprafețe de teren, aparținând domeniului public al comunei Bughea de Jos 

județul Argeș, pentru amplasare vatră stupină 
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Dl viceprimar Bogdan Oancea intervine spunând că trebuie să fie respectată distanța între case. 

Fiind albine să nu fie afectați vecinii. 

Dl. primar prezintă cererea domnului Rizoiu George care solicită concesionarea unei suprafețe de 

teren pentru a face parcare. 

Deasemenea dl primar prezintă cererea domnului Șerbănescu Ștefan care solicită concesionarea a 

2000 mp în vederea mplasării unei zone de agrement 

Plenul Consiliului local decide să fie amânate ambele solicitări.   

Doamna secretar general prezintă solicitarea cadrelor didactice ale Școlii gimnaziale Bughea de Jos 

pentru decont navetă aferentă lunilor martie, aprilie, mai și iunie 

Dl primar întreabă dacă s-a ținut cont de perioada de grevă 

Dna consilier Maria Toader în caitate de director al Școlii gimnaziale Bughea de Jos subliniază 

faptul că în greva s-a stat doar trei zile, perioadă în care atât cadrele didactice, cât și personalul auxiliar au 

fost prezenți la școală. 

Decontul cadrelor didactie și personalului auxiliar este aprobată cu 11 voturi pentru (dna Maria 

Toader nu votează fiind într-un posibil conflict de interese iar dl Mihai Enache a părăsit sala anterior 

discuțiilor). 

Nemaifiind alte discuţii şedința se încheie în jurul orei 1855 ,  pentru care am încheiat prezentul 

proces verbal. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  Președinte de ședință                         Secretar general 

      consilier local,              

                Ion Pîslaru                                                                Bianca State-Golumbeanu 


